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Szakmai Bizottság jegyzőkönyv 

2023.02.02. 

(elektronikus szavazás) 

 

A hatályos MBSZ Gerevich elosztási elvei szerint a versenyzők mellett az edzők számára is adható 
ösztöndíj. A jelenlegi szabályzat elérhető az MBSZ honlapján, az alábbi linken: 
https://birkozoszov.hu/images/uploaded/Szab%C3%A1lyzatok/Szab%C3%A1lyzatok%202022.11.18-
t%C3%B3l/Gerevich%20Alad%C3%A1r%20MBSZ%20eloszt%C3%A1si%20elvei%202022.03.09.pdf  

Az edzőknek az elmúlt években, de különösen az idén nagyon sok állami (KEP – 17 fő, KUEP – 4 fő, NEP 
– kb. 20 fő) és MBSZ program indult (MBSZ edzői és ösztöndíj program – kb. 60 fő, tanulmányi ösztöndíj 
az MBSZ edzői képzésben – 50 fő), a versenyzők, akik az eredményeket hozzák és ezek által a sportágat 
is megítélik, méltatlanul alacsony összeget kaphatnak (példaként egy U23 EB-VB győztes az eddigi 
szabályzat szerint 50.000 Ft-ot tudott kapni maximum, ha nem volt felnőtt eredménye).  

Az eddigi években kb. 10-15 edző kapott fejenként 50.000 Ft-ot, azaz 500-750.000 Ft ment el havonta 
erre, az átlagban 3,5 Millió Ft kiosztható pénzből, azaz kb. a 15-20%-a.  

Amennyiben ez a pénz felszabadulna és a sportolókra költhetnénk a teljes összeget, akkor jobban meg 
tudnánk becsülni nemcsak az utánpótlás korú, de akár a felnőtt versenyzőket is és esetleg még az 
edzőpartnereke is jutna, ezért javaslom, hogy a Gerevich szabályzatból kerüljenek ki az edzői 
ösztöndíjak. Az új javaslat a csatolt mellékletben lett kiküldve.  

 

Javaslat: 

A Gerevich Aladár – sportösztöndíj 2023. évi módosító javaslata a fentebb leírtak szerint 

 

Határidő: 2023. február 5. (vasárnap), 24:00 óra 

 

Szavazás eredménye: 

Igen: Bánkuti Zsolt, Lőrincz Tamás, Módos Péter, Katona Géza, Sike András, Farka Gábor, 
Virág Lajos, Hajdu Imre, Bácsi Péter (9) 

Nem: Lévai Zoltán, Gulyás István (2) 

Tartózkodott: 0 

Határidőn túl szavazott: Ritter Árpád – igen (1) 

Nem szavazott: Sastin Marianna (1) 

 

Megjegyzések: 

Lévai Zoltán:  
„Állásfoglalásom szerint az edzők megbecsülése fontossabb, mint az utánpótlás versenyzőké, mert ha 
ők nem lesznek, akkor birkózók sem egy idő után. Nagyon nehéz a civil szféra fizetéseivel versenyre 
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kelni, egy egyesület, hogy nettó 50.000 Ft-ot tudjon havonta adni az edzőjének, az közel 1.000.000 Ft 
kiadás az egyesületének évente. 
KEP-es, KUEP-es edzők nem kaphatnak Gerevich ösztöndíjat, az MBSZ edzői és ösztöndíj programja még 
nem indult el. 
Azért tartom jó dolognak a Gerevich edzői ösztöndíjat, mert azt megkapja az az edző, akinek van EB-
VB érmes utánpótlás versenyzője az előző évben és nem mások általi szavazás alapján kaphatja. 
A Gerevich Aladár – sportösztöndíj 2023. évi módosító javaslatát a csatolt dokumentum szerint NEM 
FOGADOM EL.” 

 

Bánkuti Zsolt:  
„Annyi kiegészítést tennék, hogy akik nem értek el eredményt és indultak EB-n vagy VB-n szerintem ne 
különböztessük meg, hogy olimpiai vagy nem olimpiai súlyban vettek részt! 
Természetesen nem automatikusan mindenki, hanem a szakmai vezetők javaslatára kapjanak 
ösztöndíjat!” 

 

Sike András: 
„Szeretnék emlékeztetni mindenkit, hogy a versenyzőknek járó ösztöndíj maximum összege több mint 
tíz éve nem emelkedett. Kérem a szövetség vezetését, tegyen meg mindent annak érdekében, hogy a 
jövőben emelkedjen a versenyzőknek adható ösztöndíj mértéke!” 

 

Hajdu Imre: 
„Végighallgattam már kétszer az edzői besorolással kapcsolatos tájékoztatót, de amiről Bacsa Peti 
beszélt, hogy az egyesületekkel egyenként egyeztetnek a finanszírozással kapcsolatban, az a mi 
egyesületünkkel még nem történt meg. Ha az eredményes edzők az új MBSZ finanszírozási stratégiával 
lesznek egységesen fizetve, akkor ELFOGADOM a javaslatot.” 
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Bácsi Péter 

szakmai igazgató 
 

 


